
 1 

 Or. 0002.2.2011 
P R O T O K Ó Ł  Nr V/2011 

z V Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 
 z dnia 30 marca 2011 roku 

 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski,  
ul. Mickiewicza 46 w godz. 9.05 – 11.25. 
 
Ustawowy skład Rady  – 15 radnych 
Obecnych                       – 15 
Nieobecnych                   –  0 
Frekwencja                     – 100% 

 
Obecni radni: 

1. BOROWSKI  ANDRZEJ – Hryniewicze Małe  
2. CAR MIKOŁAJ – Knorydy 
3. CHILKIEWICZ JERZY – Chraboły 
4. GAŁUSZEWSKI WALENTY – Parcewo 
5. KORSZAK MARIUSZ – Haćki  
6. ŁOZOWIK PAWEŁ – Saki 
7. MATEUSZUK MIECZYSŁAW – Nałogi  
8. NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – Knorozy  
9. OLSZEWSKI STANISŁAW – Piliki 
10. PAC BARBARA – Łubin Kościelny 
11. PAWLUCZUK JAN – Widowo  
12. RUTA JAROSŁAW – Grabowiec  
13. SIEMIENIUK SŁAWOMIR – Rajki  
14. TYNIEWICKI ANDRZEJ – Pilipki  
15. WYSZKOWSKI ANATOLI – Augustowo  

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. RAISA RAJECKA– Wójt Gminy 
2. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 
3. WALENTY KORYCKI – Wicemarszałek Województwa Podlaskiego 
4. JÓZEF SULIMA – Dyrektor Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w 

Białymstoku 
5. Sołtysi z terenu gminy (frekwencja 92%). 

Lista obecności osób zaproszonych stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przebieg sesji protokołowała – Inspektor ALA WAWULSKA. 
 
Do pkt. 1) 
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  Przewodniczący Rady Gminy – WALENTY GAŁUSZEWSKI  o godz. 
9.05 otworzył V Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. Przywitał radnych, Panią 
RAISĘ RAJECKĄ - Wójta Gminy, NADZIEJĘ SOKOŁOWSKĄ – Skarbnika 
Gminy, nowo wybranych sołtysów, którym pogratulował wyboru na nową kadencję. 
Szczególnie serdecznie przywitał Wicemarszałka Województwa Podlaskiego – 
WALENTEGO KORYCKIEGO oraz Dyrektora Podlaskiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich – JÓZEFA SULIMĘ.  
 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w sesji uczestniczy 14  
radnych. Napoczątku sesji nie był obecny radny PAWEŁ ŁOZOWIK, który 
przyszedł o godz. 9.30. 
 
Do pkt. 2)   
 Zawiadomienie na sesję z proponowanym porządkiem obrad stanowi 
Załącznik Nr 4 do protokołu. 
 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał zaproponowany porządek obrad. 
Zapytał radnych, czy nie wnoszą propozycji zmian. 
 Ponieważ radni nie zgłosili żadnych wniosków, porządek obrad został 
poddany pod głosowanie:   
 W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie (14 obecnych, 14 
głosów "za") przyj ęła następujący porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 9 lutego 

2011 roku. 
4. Powzięcie uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania z realizacji “Planu 

gospodarki odpadami dla Gminy Bielsk Podlaski na lata 2004-2011”, 
zatwierdzonego uchwałą Nr XXII/107/04 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 
29 września 2004 roku za okres sprawozdawczy od dnia 01.01.2009 r. do dnia 
31.012.2010 r. 

5. Powzięcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Bielsk Podlaski do 
realizacji projektu systemowego w ramach Poddziałania 7.1.1 Program 
Operacyjny Kapitał Ludzki. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia (bądź nie wyrażenia zgody) na 
wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2012 roku.  

7. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Bielsk Podlaski  na lata 2011-2018. 

8. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 
9. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/7/10 Rady Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 29 października 2010 roku w sprawie określenia wzoru 
formularza informacji w sprawie podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego i 
formularzy deklaracji na podatek od nieruchomości, rolny i leśny. 

10. Powzięcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta 
Gminy Bielsk Podlaski.  
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11. Powzięcie uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych.  
12. Powzięcie uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet sołtysów.  
13. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym od dnia 

9 lutego 2011 r. do 29  marca 2011 r. 
14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Odpowiedzi na interpelacje. 
16. Wolne wnioski i informacje. 
17. Zamknięcie obrad. 

 
Przed przystąpieniem do realizacji porządku sesji, Przewodniczaćy Rady Gminy 
oddał głos Wicemarszałkowi Województwa Podlaskiego – WALENTEMU 
KORYCKIEMU, który serdecznie podziękował za zaproszenie. Podkreślił, że jest 
jednym z mieszkanców gminy, tym bardziej jest miło uczestniczyć w sesji. 
Przypomniał, że wcześniej tez często bywał tu gościem w innym charakterze jako 
Kierownik Biura Powiatowego ARiMR. Pogratulował wyboru wszystkim radnym 
oraz sołtysom. Stwierdził, że podejmując się pełnienia tych funkcji wszyscy stanęli 
przed faktami, które należy kontynuować, pojawiają się też nowe zadania. Mówiąc o 
wykorzystywaniu środków unijnych z różnych oferowanych programów, stwierdził, 
że stopień wykorzystania ich przez Gminę Bielsk Podlaski ocenia na “4+”. W tej 
dziedzinie można zrobić jeszcze więcej. WALENTY KORYCKI wymienił niektóre 
zadania zrealizowane przy pomocy Urzędu Marszałkowskiego (m.in. Ośrodek 
Kultury Lokalnej w Pilikach, Proniewiczach, rekultywacja gruntów, remonty i 
przebudowa dróg). Poinformował, że jako Wicemarszałek zajmuje się ochroną 
środowiska i drogami wojewódzkimi. W swoim wystapieniu mówił o planach 
dotyczących bardzo ważnej drogi Bielsk Podlaski – Hajnówka, w tym o potrzebie 
modernizacji skrzyżowania w pobliżu szpitala. Mówił też o planowanym przebiegu 
drogi do IKEI (w znacznej części przez grunty Gminy Bielsk). Uspokoił 
mieszkańców, że trasa przebiegu drogi ominie wsie Knorydy i Mokre. 
Wicemarszałek zadeklarował swoja pomoc we wszelkich działaniach na rzecz Gminy 
i jej mieszkańców, a w miarę możliwości postara się jak najczęściej uczestniczyć w 
sesjach Rady Gminy.  
 
Do Wicemarszałka nie zgłoszono żadnych pytań, więc Przewodniczący Rady Gminy 
poprosił o zabranie głosu JÓZEFA SULIMĘ – Dyrektora Podlaskiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, który przekazał informacje na temat realizowanej inwestycji w 
Hołodach (dokończenie chodnika we wsi po lewej stronie, przebieg kanalizacji 
sanitarnej, oczyszczenie rowu). Mówił również o przebiegu drogi do IKEI. Na prośbę 
radnego MIKOŁAJA CARA wyjaśnił zasady przekwalifikowywania dróg 
powiatowych na wojewódzką w kontekście potrzeby dokonania takiej zmiany we 
wsiach Knorydy i Mokre.   
 
Ponieważ pytań i uwag nie zgłoszono goście podziękowali za wysłuchanie i opuścili 
sesję. Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do realizacji kolejnych punktów 
porządku obrad.  
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Do pkt. 3)   
 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z IV Sesji Rady 
Gminy z dnia 9 lutego 2011 roku był dostępny do zapoznania w Urzędzie Gminy. 
Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Ponieważ żadnych uwag nie wniesiono, 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przystąpienie do głosowania.   
 W głosowaniu jawnym IV Sesji Rady Gminy z dnia 9 lutego 2011 roku. 
 
Do pkt. 4)   
 Wniosek Wojta Gminy o podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z realizacji “Planu gospodarki odpadami dla Gminy Bielsk Podlaski na 
lata 2004-2011”, zatwierdzonego uchwałą Nr XXII/107/04 Rady Gminy Bielsk 
Podlaski z dnia 29 września 2004 roku, stanowi Załącznik Nr 5  do protokołu. Treść 
wniosku przedstawił WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy. 
Dodał, że dyskusja na ten temat odbyła się na wspólnym posiedzeniu wszystkich 
Komisji. Ponieważ pytań i uwag nie zgłoszono, odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia sprawozdania, a następnie poddał pod głosowanie.  
 
W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów "za") 
przyj ęła  
 

 
U C H W A Ł Ę   Nr V/20/2011 

 z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji “Planu gospodarki odpadami dla 

Gminy Bielsk Podlaski na lata 2004-2011”, zatwierdzonego uchwałą 
 Nr XXII/107/04 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 29 września 2004 roku 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Do pkt. 5)   
Wniosek Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz Wójta Gminy 
dotyczący przystąpienia Gminy Bielsk Podlaski do realizacji projektu systemowego 
w ramach Poddzialania 7.1.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, stanowi 
Załącznik Nr 7 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY 
GAŁUSZEWSKI odczytał wniosek oraz projekt uchwały. Pytań i uwag nie 
zgłoszono, więc projekt uchwały poddał pod głosowanie.  
 W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie (15 obecnych, 15 
głosów "za") przyj ęła  
 

 
U C H W A Ł Ę   Nr V/21/2011 

 z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie przystąpienia Gminy Bielsk Podlaski do realizacji projektu 

systemowego w ramach Poddziałania 7.1.1 programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki.  

Uchwała stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 
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Do pkt. 6)   
 Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie uchwały w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2011-2018, 
stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu.  
Treść wniosku omówiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy.  
Nastepnie Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI odczytał 
projekt uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono, więc projekt uchwały poddał pod 
głosowanie.  

W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie (15 obecnych, 15 
głosów "za") przyj ęła  
 

 
U C H W A Ł Ę   Nr V/22/2011 

 z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski 

na lata 2011-2018. 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. 
 
Do pkt. 7)   
 Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Gminy na 2011 rok, stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu.  
Treść wniosku omówiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI zapytał,czy Gmina jest 
zobowiązana do przeznaczania wskazanej we wniosku kwoty dla Straży Granicznej. 
NADZIEJA SOKOŁOWSKA wyjaśniła, że jest to uznaniowe i decyduje o tym Rada 
Gminy. Ponieważ do Wójta Gminy został złożony wniosek o przyznanie dotacji dla 
Placówek w Czeremsze i Dubiczach Cerkiewnych, dlatego taką propozycję 
przedstawiono Radzie do rozważenia. Ponieważ innych pytań nie zgłoszono, 
Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI odczytał projekt 
uchwały, a następnie poddał pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie (15 obecnych, 15 
głosów "za") przyj ęła  
 

 
U C H W A Ł Ę   Nr V/23/2011 

 z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. 
 
Do pkt. 8)   
 Wniosek Wójta Gminy o podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
III/7/10 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 29 października 2010 roku w sprawie 
okreslenia wzoru formularza informacji w sprawie podatku od nieruchomości, 
rolnego, lesnego i formularzy deklaracji na podatek od nieruchomości, rolny i leśny, 
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stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. Treść wniosku odczytał Przewodniczący 
Rady Gminy   WALENTY GAŁUSZEWSKI. Radni nie zgłosili żadnych pytań i 
uwag, więc projekt uchwały, po odczytaniu, został poddany pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie (15 obecnych, 15 
głosów "za") przyj ęła  
 

 
U C H W A Ł Ę   Nr V/24/2011 

 z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie zmiany uchwały Nr III/7/10 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 29 
października 2010 roku w sprawie określenia wzoru formularza informacji w 

sprawie podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego i formularzy deklaracji na 
podatek od nieruchomości, rolny i leśny 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu. 
 
O godz. 10.00 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę, która trwała do godz. 
10.25. Przed przerwą RAISA RAJECKA – Wójt Gminy przedstawiła wszystkim 
obecnym informację o przeprowadzanej zbiórce pieniędzy na pokrycie kosztów 
operacji przeszczepienia szpiku kostnego HANI TROFIMIUK. Z apelem o 
udzielenie pomocy zwrócili się rodzice i dziadkowie dziecka. Całą akcje koordynuje 
utworzony w tym celu Komitet Pomocy. Pani Wójt odczytała treść apelu. Ponieważ 
Komitet przekazał cegiełki o wartości 10 zł i 20 zł, zwróciła się do radnych oraz 
sołtysów z prośbą o wykupywanie cegiełek w czasie przerwy w obradach sesji.  
 
Po zakończeniu przerwy Pani Wójt podziękowała za dokonanie wpłat, a następnie 
wspólnie z Przewodniczącym Rady Gminy WALENTYM GAŁUSZEWSKIM 
wręczyła wszystkim radnym oraz sołtysom teczki aktówki z przeznaczeniem na 
dokumenty gromadzone w związku z pelniona funkcją sołtysa i radnego.  Wszystkim 
obecnym złożyła życzenia sukcesów i wytrwałości podczas pełnienia tak zaszczytnej 
funkcji.   
 
Do pkt. 9)   
 Wniosek Wójta Gminy o rozstrzygniecie, czy w budżecie gminy na 2012 
rok zostanie wyodrębniony fundusz sołecki, stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu.  
Temat omówił Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI. 
Poinformował, że na posiedzeniu komisji radnym została przekazana informacja  o 
wysokości funduszu sołeckiego, jeśli zapadnie decyzja o jego wyodrębnieniu – 161 
tysięcy złotych ogółem). Do Rady wpłynał wniosek Towarzystwa HAJ w Haćkach o 
wyodrębnienie funduszu. Obecny na posiedzeniu Przewodniczący Towarzystwa – 
JAN MORDAŃ zauważył, że podana kwota jest zbyt mała i prosił o przeliczenie. 
Okazało się, że Pan Mordań miał rację, ponieważ przy obliczaniu przyjęto 
niewłaściwą podstawę. W tej sytuacji Przewodniczący przeprosił JANA 
MORDANIA, który otrzyma pisemną odpowiedź w tej sprawie.  Po skorygowaniu 
obliczeń kwota funduszu sołeckiego w 2012 roku wyniosłaby 354.300 złotych, a tym 
samym na poszczególne sołectwa przypadałaby kwota około 2 razy większa od 
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podawanej na posiedzeniu komisji.  Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. Głos w 
tej sprawie chciał zabrać JAN MORDAŃ, ale Przewodniczący nie udzielił mu go. 
WALENTY GAŁUSZEWSKI zgodnie z ustaleniami przyjętymi na komisji odczytał 
projekt uchwały o nie wyrażeniu zgody na wyodrębnienie fuynduszu sołeckiego w 
2012 roku i poddał pod głosowanie. 
 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy wiekszościa głosów (15 obecnych, 
13 głosów "za", 2 głosy “wstrzymujące się”) przyj ęła  
 

U C H W A Ł Ę   Nr V/25/2011 
 z dnia 30 marca 2011 r. 

w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie fuynduszu sołeckiego 
 w 2012 roku 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
Do pkt. 10)   
 Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy Bielsk Podlaski, 
stanowi Załącznik Nr 17 do protokółu. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY 
GAŁUSZEWSKI  odczytał wniosek i dodał, że wynagrodzenie Wójta jest zawsze 
porównywane z wynagrodzeniami wójtów innych gmin. Zwrócił uwagę, że Gmina 
Bielsk jest dwa razy większa od innych gmin powiatu bielskiego, w związku z tym 
problemów jest też dużo więcej. Stąd wydaje się, że proponowana kwota 
wynagrodzenia jest zasadna. Dodał, że jak wynika z przyjętego porządku sesji, 
wzorem poprzedniej kadencji na początku są regulowane wszystkie wynagrodzenia i 
diety po to, by nie wracać do tematu w nastepnych latach. Odczytał projekt uchwały. 
Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, więc projekt uchwały został poddany pod 
głosowanie.  

W głosowaniu jawnym Rada Gminy większością głosów (15 obecnych, 
13 głosów "za", 2 głosy “przeciw”) przyjęła  

 
U C H W A Ł Ę   Nr V/26/2011 

 z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy Bielsk Podlaski. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
Do pkt. 11)   
 Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zasad 
przyznawania i wysokości diet radnych, stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI odczytał wniosek oraz 
projekt uchwały uwzględniający poprawki wprowadzone na posiedzeniu komisji. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc projekt uchwały został poddany pod 
głosowanie.  

W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie (15 obecnych, 15 
głosów "za") przyj ęła  
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U C H W A Ł Ę   Nr V/27/2011 

z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 20 do protokołu. 
 
Do pkt. 12)   
 Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zasad 
przyznawania i wysokości diet sołtysów, stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI odczytał wniosek oraz 
projekt uchwały uwzględniający poprawki wprowadzone na posiedzeniu komisji. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc projekt uchwały został poddany pod 
głosowanie.  

W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie (15 obecnych, 15 
głosów "za") przyj ęła  

 
U C H W A Ł Ę   Nr V/28/2011 

z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet sołtysów 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
Do pkt. 13)   
 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie 
międzysesyjnym od 9 lutego 2011 r. do 29 marca 2011 roku przedstawiła Wójt 
Gminy RAISA RAJECKA.   
Pytan i uwag nie zgłoszono. 
 
Do pkt. 14)   

WALENTY GAŁUSZEWSKI  poinformował, że od ostatniej sesji Rady 
Gminy nie wpłynęły żadne interpelacje.  
 W powyższym punkcie radni również podczas sesji nie zgłosili żadnej 
interpelacji, ani zapytań. 
 
Do pkt. 15)   
 W związku z brakiem interpelacji nie było również odpowiedzi na nie. 
  
Do pkt. 16)   
 Przewodniczący  Rady Gminy poprosił o zgłaszanie wolnych  wniosków i 
informacji.  
WALENTY GAŁUSZEWSKI udzielił głosu Przewodniczącemu Towarzystwa HAJ 
w Haćkach. JAN MORDAŃ podziękował za udzielenie głosu stwierdzając, że jest to 
rzecz niebywała. Wypowiedział się na temat funduszu sołeckiego. Stwierdził, że 
Rada Gminy  wyraża bądź nie wyraża zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 
Podkreślił, że sama zgoda nie jest wiążąca. Jest to otwarcie możliwości korzystania 
przez sołectwa z pieniędzy. Z żalem przyznał, że stało się inaczej. JAN MORDAŃ 
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powiedział, że na posiedzeniu komisji bardzo zdenerwował Wójta Gminy oraz 
radnych. Wyjaśnił, że ponieważ dysponuje internetem, potarfi czytać i pisać, więc 
umie tym samym dotrzeć do potrzebnych informacji. Przypomniał, że Rada Gminy 
jednogłośnie przyjęła na jednej z sesji program współpracy z organizacjami 
pozarządowymi. Jako Przewodniczący jednej z takich organizacji zwracał się z 
prośbą  do Komisji Oświaty i Spraw Społecznych o zorganizowanie spotkania, które 
dotychczas nie odbyło się, ale ma nadzieję, że w końcu dojdzie do skutku. Zwrócił 
się do Przewodniczącego Rady Gminy o umożliwienie zadania pytań w sprawie 
sprawozdania o  realizacji planu gospodarki odpadami. Przewodniczący udzielił 
głosu prosząc jednocześnie Pana JANA MORDANIA, żeby powstrzymał się od 
złośliwych komentarzy. Po wypowiedzi JANA MORDANIA “i wzajemnie” , 
Przewodniczący Rady Gminy odebrał mu głos. 
 
W dalszej części sesji ANASTAZJA BURKIEWICZ rozpoczęła dyskusję na temat 
funkcjonowania spółek wodnych. Zgłosiła wiele krytycznych uwag. Prztoczyła kilka 
przykładów nie wykonania prac, które według mieszkańców wymagały 
natychmiastowego wykonania, zwłaszcza w okresie wiosennym, kiedy dochodziło do 
lokalnych podtopień. Niektórzy mieszkańcy Parcewa mają tragiczną sytuację w tym 
zakresie. Wyraziła opinię, że niepotrzebnie są zbierane od mieszkańców składki, bo 
wcale nie przekłada się to na realizację przynajmniej części zadań. Pieniądze “idą” 
jedynie na diety i utrzymanie biura. Przez 18 lat opłacała składki bez 
opóźnień.Poddała w wątpliwość funkcjonowanie jakiegokolwiek nadzoru nad 
spółkami. Stwierdziła wręcz, że jest to enklawa w państwie. 
  
Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI potwierdził, że czasami 
mieszkańcy są bezsilni. Wg niego zakres robót kwalifikowanych do realizacji jest 
oceniany nieprawidłowo. 
 
 Radny JERZY CHILKIEWICZ, który na ostatnim Walnym Zebraniu został wybrany 
na Przewodniczącego Spółek Wodnych przyznał, że Parcewo jest wsią specyficzną. 
Jest wiele zaszłości z lat ubiegłych. O tym również była mowa na zebraniu. Oceniano 
sytuację w okresie poprzednim oraz co trzeba zrobić, żeby ją poprawić. Podjęto 
również uchwałę dotyczącą wsi będących “na minusie”. Wszystkie zgłaszane usterki 
są przyjmowane i w miare możliwości   będą usuwane. Zwrócił uwagę, że nie ma 
możliwości wejścia z robotami na teren, który jest zalany, stąd mieszkańcy są 
informowani, że prace mogą być wykonane jesienią. Zwrócił też uwagę, że 
obowiązkiem gospodarza jest również pilnowanie pola. Zadeklarował, że postara się 
coś zmienić na lepsze w spółkach, dlatego wyraził zgodę na pozostanie 
przewodniczącym. Wszystko jednak wymaga czasu. Z przykrością przyjął uwagę, że 
składki są przeznaczane na diety, ponieważ sam poświęca swój czas i paliwo do 
samochodu, żeby pojechać do kilku wsi, zawieźć majstra i załatwiać sprawy. 
 Radny JERZY CHILKIEWICZ poruszył też problem zeniedbań w sprawie 
zgłaszania do Urzędu Gminy, że oświetlenie uliczne pali się całą noc (jako przykład 
podał wieś Haćki). Stwierdził, że nowo wybrana Pani sołtys mogła nie wiedzieć, że 
takie fakty należy zgłaszać, ale mógł to zrobić Pan Jan Mordań. 
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Na zakończenie Wójt Gminy RAISA RAJECKA  odniosła się krótko do dyskusji o 
pracy spółek wodnych.  Stwierdziła, że spółki wodne praktycznie istnieją “od 
zawsze”. Są wybierani delegaci, zgłaszane są różne wnioski – nie zawsze 
realizowane. Powszechnie wiadomo, jaka jest sytuacja finansowa spółek i jakie są 
możliwości wykonywania robót w terenie. Zwróciła jednak uwagę, że sami rolnicy 
również powinni w miarę swoich możliwości zadbać o swoje pola. 
 
W związku z zakończonymi wyborami sołtysów i członków rad sołeckich Pani Wójt 
przedstawiła nowo wybranych sołtysów. Poinformowała, że na 52 sołectwa zmiana 
sołtysa nastąpiła w 13 sołectwach.  
 

 Innych wniosków i informacji nie zgłoszono. 
Do pkt. 16)   
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
– WALENTY GAŁUSZEWSKI   o godz. 11.25 zamknął  V  Sesję Rady Gminy 
Bielsk Podlaski. 
 
 
Protokołowała: 
Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady 
Walenty Gałuszewski 

 
 
 


